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Cofa siê ten, kto stoi w miejscu,
czyli czas na zmiany

Rozmowa z Iwon¹ Biernat-Baran, doradc¹ podatkowym, Przewodnicz¹c¹ Kolegium Redakcyjnego Biule-

tynu „Doradca Podatkowy”

Pani Iwono, odk¹d objê³a Pani funkcjê Przewodnicz¹cej

Kolegium Redakcyjnego naszego czasopisma, pomys³y

na jego udoskonalenie sypi¹ siê jak z rêkawa. Osobiœcie

bardzo siê cieszê, ¿e biuletyn, którego jestem redakto-

rem naczelnym, ma szanse na dobre zmiany, bo Pani

da³a im zielone œwiat³o. Uchyli Pani r¹bka tajemnicy, co

czeka naszych Czytelników?

Tak, rzeczywiœcie, od kilku miesiêcy, odk¹d powierzono mi
funkcjê Przewodnicz¹cej Kolegium Redakcyjnego, intensywnie
pracujê z Cz³onkami tego Kolegium nad projektem nowej wizji
naszego czasopisma. Doszliœmy do wniosku, ¿e czas je zmieniæ
i nadaæ mu nowy charakter.

Czy to nie jest ryzykowna decyzja? W poprzedniej kaden-

cji, ówczesny Przewodnicz¹cy Kolegium wystosowa³ do

doradców podatkowych, którzy s¹ przecie¿ g³ównymi

Czytelnikami Biuletynu, zapytanie o to czy podoba im siê

obecny jego kszta³t, czy oczekuj¹ zmian? I wie Pani, jakie

by³y odpowiedzi?

Domyœlam siê, ¿e wszyscy byli zadowoleni i nie chcieli zmian.

Tak, dok³adnie…

To normalne. W naturze cz³owieka jest coœ takiego, ¿e
zmian nie lubimy. Przyzwyczajamy siê do wszystkiego i cenimy
stabilizacjê. Ale bez wprowadzania zmian mielibyœmy do czy-
nienia ze stagnacj¹. Obawiam siê, ¿e czêœæ Czytelników zaj-
rza³aby do Biuletynu po jego otrzymaniu i od³o¿y³a… nie czy-
taj¹c. Nie dlatego, ¿e artyku³y by³yby nieciekawe, ale z przyzwy-
czajenia do jego zawartoœci. A nam chodzi o to, ¿eby zmiany
spowodowa³y zainteresowanie i ¿eby treœci zawarte w piœmie
trafia³y do Czytelników.

Rozumiem i podzielam te pogl¹dy. Ale wiem te¿, ¿e nie

tylko te wymienione przez Pani¹ argumenty zadecydo-

wa³y o zmianach. Ma Pani równie¿ ambitne plany wpro-

wadzenia czasopisma na œcie¿kê czasopism naukowych.

Jakie s¹ tego powody i jakie korzyœci przyniesie to dorad-

com podatkowym?



Tak. Chcemy, ¿eby nasze czasopismo by³o czasopismem
naukowym, tzn. ¿eby spe³nia³o kryteria takiego czasopisma. To
nie oznacza, ¿e pojawi¹ siê w nim tylko treœci o charakterze wy-
bitnie naukowym, a na praktyczne nie bêdzie miejsca. Od razu
rozwiewam te obawy. Bêd¹ artyku³y ró¿norodne. Jednak
spe³nienie warunków stawianych przez Ministerstwo Nauki
i Szkolnictwa Wy¿szego czasopismom naukowym daje nam pe-
wne korzyœci. Podnosi rangê czasopisma. Otwiera drzwi do
wielu bibliotek, a tak¿e daje mo¿liwoœæ naliczania punktów au-
torom, którzy robi¹ karierê naukow¹. Zak³adam, ¿e chêtniej
bêd¹ siê oni dzieliæ z nami sw¹ wiedz¹.

Pomo¿e w tym zapewne Rada Naukowa Biuletynu, która

sk³ada siê z wybitnych profesorów nauki?

Rzeczywiœcie, trzeba przyznaæ, ¿e Rada Naukowa Biuletynu
to najwybitniejsze autorytety prawa podatkowego w Polsce.
Przewodniczy jej wybitny autorytet w tej dziedzinie prof. dr
hab. Hanna Litwiñczuk, a w jej sk³ad wchodz¹ takie s³awy, jak:
prof. Bogumi³ Brzeziñski, prof. W³odzimierz Nykiel, prof.
Adam Mariañski, prof. Jan Pawe³ Tarno i prof. Pawe³ Bor-
szowski.

Przy okazji chcia³abym podziêkowaæ prof. Adamowi Ma-
riañskiemu, Przewodnicz¹cemu Krajowej Rady Doradców Po-
datkowych, za to, ¿e zaprosi³ tak znakomite grono do wspó³pra-
cy z nami.

Nie ulega w¹tpliwoœci, ¿e wsparcie takich autorytetów
wzmocni nasze czasopismo i pozwoli mu osi¹gn¹æ jeszcze wy-
¿szy poziom merytoryczny.

Nasza rozmowa odbywa siê przed wa¿nym posiedze-

niem Rady Naukowej Biuletynu, zaplanowanym na

8 paŸdziernika br., na którym pewnie zapadn¹ wa¿kie

decyzje. Podzieli siê Pani z Czytelnikami ustaleniami

w nastêpnym wywiadzie, w kolejnym numerze?

Oczywiœcie, ¿e tak. Bardzo chêtnie. Zale¿y mi bardzo na
opinii naszych Czytelników i na tym, ¿eby nie byli zaskoczeni,
a przygotowani do zmian.

Jako Przewodnicz¹ca Kolegium Redakcyjnego przedstawiê
naszej Radzie Naukowej pomys³y Kolegium. Mam nadziejê, ¿e
spotkaj¹ siê one z aprobat¹. Liczê te¿ na burzliw¹, twórcz¹ dys-
kusjê i propozycje przedstawicieli Rady Naukowej.

Czy zak³ada Pani zmianê tytu³u czasopisma?

Diametralnej zmiany nie zak³adam, raczej pewn¹ korektê.
Czasopismo jest rozpoznawalne na rynku i warto utrzymaæ ten
atut. Ale poniewa¿ chcemy wyjœæ do nieco szerszego krêgu Czy-
telników, zapewne zrezygnujemy z elementu nazwy „Biuletyn”.
Nie bêdê zdradza³a na razie, jakie mamy pomys³y.

Zmieni siê te¿ ok³adka? Nowy layout?

Tak, zapewne tak. Chcemy nadaæ nowy wygl¹d naszemu
czasopismu, ale jednoczeœnie zachowaæ, jak ju¿ wczeœniej
wspomnia³am, jego rozpoznawalnoœæ. Dlatego w przypadku
ok³adki i layoutu zmiany bêd¹ raczej kosmetyczne, na plus,
mam nadziejê.

Sta³a rubryka autorstwa prof. Jana Paw³a Tarno, sêdzie-

go Naczelnego S¹du Administracyjnego, „S¹dowe przy-

padki – pe³nomocników wpadki” cieszy siê ogromnym

zainteresowaniem. Zwiêkszymy liczbê sta³ych rubryk?

S¹dzê, ¿e tak. Z pewnoœci¹ bêdzie nowa rubryka „VAT
w Trybunale”. Byæ mo¿e pojawi¹ siê te¿ inne, poœwiêcone kon-
kretnej, sta³ej tematyce. „VAT w Trybunale” rozpoczyna swój
cykl ju¿ w bie¿¹cym numerze. Bêdziemy wiêc nasze czasopismo
zmieniaæ stopniowo i powoli wprowadzaæ zmiany.

Pani Iwono, zadam teraz trudne pytanie. Mogê?

Nie ma ³atwych odpowiedzi bez trudnych pytañ. A tak po-
wa¿nie, to bardzo proszê. Lubiê wyzwania.

Znaczn¹ czêœæ Biuletynu zajmuje dzia³ „Z ¿ycia samo-

rz¹du”. Jakie bêd¹ jego losy?

Ten dzia³ zostanie ju¿ tylko w elektronicznej wersji Biulety-
nu, wysy³anej co miesi¹c do naszych odbiorców. Dociera³y do
nas g³osy, ¿e informacje archiwalne o szkoleniach i innych wy-
darzeniach w Oddzia³ach s¹ bezu¿yteczne i szkoda na nie miejs-
ca w papierowej wersji Biuletynu. Zatem zniknie obowi¹zek
przygotowywania informacji z Oddzia³ów co kwarta³ do Biule-
tynu papierowego. Pozostanie ten obowi¹zek tylko w przypad-
ku Biuletynu elektronicznego.

Nie obawia siê Pani, ¿e zwolennicy zdjêæ z ró¿nych wyda-

rzeñ bêd¹ protestowaæ?

Nie obawiam siê. Po pierwsze, dostan¹ w zamian wiêcej tre-
œci merytorycznych, przydatnych w ich pracy zawodowej. Po
drugie, na zdjêcia te¿ znajdziemy miejsce, w specjalnej zak³adce
utworzonej w tym celu na stronie internetowej KIDP, do której
kierowaæ bêd¹ linki zamieszczone w Biuletynie elektronicznym.

Uspokoi³a mnie Pani. Te argumenty s¹ sensowne i z pew-

noœci¹ spotkaj¹ siê z aprobat¹. Pozwoli Pani teraz na tro-

chê prywaty?

Bardzo proszê.

Pani nie stoi w miejscu, Pani wci¹¿ biega. Mam mo¿li-

woœæ podgl¹daæ na portalach spo³ecznoœciowych Pani

aktywnoœæ. To dlatego pewnie tak ³atwo zgodzi³a siê

Pani na tytu³ naszej rozmowy: „Cofa siê ten, kto stoi

w miejscu, czyli czas na zmiany”?

Jestem bardzo aktywna, to prawda. Biegnê wci¹¿ po nowe
pomys³y i jak widaæ, czasem nawet udaje mi siê je dogoniæ.

Dziêkujê za rozmowê.

Wies³awa Moczyd³owska
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